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Sneider Tamá s
országgyű lési képvisel ő

Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,

az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésrő l szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok intézni az Ember i
Erőforrások Minisztériumát vezet ő miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztériu m
vezetőjéhez

„Nincs egészség lelki egészség nélkül : mit kívánnak tenni a pszichiátriai betegek
rehabilitálása, a magyar lakosságot lesújtó arányban érint ő szorongás, depresszió és
különféle pánikbetegségek megelőzése érdekében?”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

Október 10-én, a lelki egészség világnapja alkalmából egyebek mellett a Világgazdaság i s
megjelölte, hogy Magyarországon az antipszichotikumokból, antidepresszánsokból évent e
majdnem 11 millió doboz fogy, a támogatásokra az egészségbiztosító tavaly összesen köze l
29 milliárd forintot fordított .

Szintén a Világgazdaság adatai szerint hazánkban csak a pszichiátriai gyógyszerek
támogatása évi mintegy 30 milliárd forintba kerül, több mint félmillió embert kezelne k
pszichés betegségekkel .

Az Országos Egészségügyi Pénztár több mint 400 pszichiátriai kórkép kezelésére használ t
gyógyszert támogat. A hozzájárulás a készítmények árának átlagosan a 83 százalékát fedezi .
Az antipszichotikumokból, antidepresszánsokból évente majdnem 11 millió doboz t
vásárolnak . Egyes becslések szerint a nem kezelt depresszió viszont nemzetgazdasági szinten
húszszor többe kerül .



Az Egészségügyi Világszervezet (WHO) évekkel ezel őtti becslése szerint 2030-ra már a
depresszió jelenti majd a világon a legnagyobb egészségügyi problémát. A mentális
betegségek komoly kiadást is jelentenek : a kezelésükre fordított összeg már tíz évvel ezel ő tt i s
az egészségügyi kiadások 15 százalékát tette ki .

A szervezet számításai szerint világszerte több mint 350 millió ember szenved depressziótól .
Magyarországon évente 700 ezer eset lehet, de még a felük sem, csupán 40-45 százalékuk ál l
orvosi (elsősorban gyógyszeres) kezelés alatt .

Czeizel Endre orvos-genetikus több alkalommal is megerősítette azt a már-már köztudomású
tényt, miszerint az aktív pszichés energia jót tesz az immunrendszernek, de a 2012-be n
tragikus hirtelenséggel elhunyt Kopp Mária orvos- pszichológus is azon az állásponton volt ,
hogy a súlyos pszichiátriai betegeknél jó eredményeket lehet elérni, ha „értelmes” és haszno s
munkát tudunk számukra biztosítani . Arról nem is beszélve, hogy ennek gazdasági haszna i s
van, hiszen pl . kézműipari alkotásoknál az elkészített termékek értékesíthet ők, de ennél i s
többet, pénzben és életminőségben kifejezhet ő hasznot jelent a már gyógyult, stabilizált beteg
visszatérése a társadalomba .

Milyen elképzelések vannak a munkahelyi stressz kezelésének előmozdítására, a
pánikbetegségek kezelésére, a kognitív viselkedésterápiás kezelések támogatására? Mit
kívánnak tenni a pszichiátriai betegek rehabilitálása, a magyar lakosságot lesújtó arányban
érintő szorongás, depresszió és különféle pánikbetegségek megel őzése érdekében?

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2014 . október 14 .

Tisztelettel :

Sneider Tamás
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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